
ZÁPIS
ZE SETKÁNÍ WSO S VEDENÍM A ZÁSTUPCI ŠKOL

21.11.2023

Místo: jídelna ZŠ

PŘÍTOMNI
Zástupci:

MŠ: Katrin Gutovská (Sluníčka), Kristýna Vojtková (Sluníčka); Martina Tomášová (Hvězdičky)
ZŠ: Kateřina Klačko (1A), Karin Tabachová (1A); Lucie Bzenecká (2A); Jana Martínková (4A, 9A),

Petra Lehká (4A); Michal Ordelt (6A), Kateřina Bartošová (6A); Věra Kosniowski Filipcová (8A),
Renata Návratová (8A)

Vedení a učitelé: Břetislav Kožušník, Marcela Klementová (ZŠ), Šárka Hájková (SŠ), Marika Majerová (SŠ),
Michaela Lamaczová (1A), Helena Kožušníková (2A), Kateřina Kulová (6A), Kateřina
Židková (8A)

WSO: Kateřina Švidrnochová (2A) - předsedkyně, Monika Krejzková (4A a 6A) - správa příspěvků

PROGRAM
1. Úvodní slovo
2. Představení Waldorfského kampusu
3. Asociace Waldorfských škol
4. RVP a Nová Informatika
5. Stávka 27.11.2023
6. Členské příspěvky
7. Fundraising
8. Benefiční ples 24.2.2024
9. Aktuální témata k řešení
10. Závěr - spolupráce ano, ale jak?

Úvodní slovo: Kateřina Švidrnochová
● Je to experiment :-)
● Výzva: společně vymyslet, k čemu tato setkávání budou sloužit a zda to má smysl
● Společný cíl: ROZVOJ WALDORFSKÉHO KAMPUSU v Porubě

○ Co pro to můžeme udělat? Jak to uchopit? Jak si být navzájem partnery?
○ Co potřebuje škola?
○ Co rodiče?

Představení Waldorfského kampusu: Břetislav Kožušník
● Na rozvoji kampusu pracuje vedení spolu s WSO už 20 let
● Původní mise: Propojit ZŠ a SŠ - to trvalo 18 let, před 2 lety se to povedlo
● Cíl byl také napojit MŠ - do určité míry funguje

CO JE POTŘEBA NYNÍ:



● Zvelebování a spoluutváření prostoru, jak A) fyzického (budova školy a zahrada), tak co se
týče B) vnitřní kultury (propojování, partnerství, spolupráce napříč kampusem)

Ad A)
● Opravy budovy školy (zateplení hotovo), dále: vchod do školy, jídelna (odhlučnění,

zútulnění), šatny, atd.
● Rekonstrukce zahrady (ZŠ i MŠ) - již probíhá v rámci pracovní skupiny ZAHRADA (viz níže)

Ad B)
● vnitřní propojení ZŠ a SŠ (spolupráce, partnerství)
● prohlubování vztahu s MŠ - její větší integrace, aktivní spolupráce s paní ředitelkou Janou

Polčákovou, Janou Górnou a dalšími pedagogy z MŠ, aktivní spolupráce s paní ředitelkou
Korbelovou z MŠ Dětská

● vzdělávání pedagogů a pracovníků, i rodičů, ve waldorfské pedagogice a filosofii

● Rozvoj vztahů se waldorfskými zahraničními školami a institucemi: pořádání WS, seminářů,
pobyty studentů v zahraničí

Asociace Waldorfských škol - Šárka Hájková
● jedná se o spolek vedený dobrovolníky, podobně jako je WSO
● v nedávné době bylo zvoleno nové představenstvo
● v současnosti se zvýšil tlak na její profesionalizaci - viz Olomoucký manifest - výzva rodičů

napříč waldorf školami v ČR, aby v rámci Asociace vznikla placená pozice a spolek si nastavil
efektivnější strukturu a fungování.

○ část rodičovských členských příspěvků je posílán právě zde (300,- na žáka, kdy 50%
hradí škola a 50% WSO, letos se odesílala celková částka 101 400 Kč)

● Asociace zastřešuje všechny waldorfské školy v ČR a zastupuje je v jednání s MŠMT a na
mezinárodní úrovni (EU, Haagský kruh, atd.)

● Je nositelem Waldorfské známky, řeší akreditace, zastřešuje vzdělávání pedagogů a dalších
pracovníků, zajišťuje dodržování standardů kvality…

○ zatím chybí transparentní kritéria pro určování kvality + další nástroje a mechanismy,
které by naplňování principů waldorfské pedagogiky a filosofie na školách v ČR
zajišťovaly ( jeden ze současných cílů, co je třeba nastavit?)

● Současné ožehavé téma: získání sublicence od německé asociace, aby asociace ČR mohla
akreditaci a kontrolu kvality nadále vykonávat nezávisle, jinak bychom spadli pod standardy
té německé, kde jsou kritéria přísnější/ náročnější (?)

Rámcový vzdělávací program a Nová Informatika - Marcela Klementová

● RVP = dokument uvádějící, co se má na školách učit. Každá si ho pak přizpůsobí svému
zaměření.



● nová IT - nově závazné pro všechny školy v ČR - tento školní rok 1. stupeň, od 2024/25 i
2.stupeň - učitelé museli zapracovat požadavky do stávajícího RVP školy + sladit je s
waldorfským přístupem - v létě 2024 je čeká ta samá práce na RVP pro 2.stupeň; po dalších 2
letech bude následovat revize ze strany MŠMT, části mohou být změněny a učitelé se budou
opět muset nějak přizpůsobit…

● skloubení závazné výuky IT s waldorfskou pedagogikou - klíčová otázka pro naši školu
Principy: Analog vs digital — nejdříve by děti měly tvořit, poté konzumovat - př. nejprve se
naučí videa natáčet, poté se na ně dívat…

○ MŠMT rozdělilo mezi školy na projekt IT peníze, nutí školy je v daném roce
vyčerpat - vedení naší školy a pedagogové nechtějí jít cestou nákupu
robotů,virtuální reality apod. - inspirace z jiných škol: např zařízení filmového studia

Stávka 27.11.2023

● vyjádření nesouhlasu s plánovanými škrty v rozpočtu, kterými chce vláda ušetřit na školství
● Informace přicházejí z mnoha zdrojů, směrodatné by měly být spíše informace z Asociace

ředitelů škol, která přímo jedná s MŠMT, než z médií

● v případě odsouhlasení snížení rozpočtu na vzdělávání by byl provoz školy významně
pozměněn - viz email rodičům z 20.11.2023 od Marcely Klementové

● Stanovisko Rady Asociace ředitelů ZŠ ČR

● https://www.petice.com/oteveny_dopis_zastupc_kol_proti_drastickym_krtm_ve_kolstvi

Členské příspěvky - Monika Krejzková
● Třídním učitelům byl poslán přehled se zaplacenými příspěvky a seznamem případných

prodlení s platbou
● Bezproblémovým způsobem proběhlo letos vše na MŠ, nejnáročnější stupeň: lyceum
● Více informací lze kdykoli získat od Moniky či Katky Švidrnochové - snaha o co největší

transparentnost v hospodaření s příspěvky - kdykoliv se na němůže kdokoliv z řad zástupců
či rodičů obrátit

● Připravujeme Výroční zprávu za 2023, kde bude vše jasně popsáno

FUNDRAISING, GRANTY
● chceme za WSO vystupovat jako neziskovka, získávat peníze různými cestami
● současné velké projekty: ZAHRADA pro ZŠ i MŠ

○ již funguje pracovní skupina
○ návštěva K. Švidrnochové s M. Klementovou ve školce Makovského - inspirace od

tamní paní ředitelky, která si sama získává finance na své projekty
○ zahrada bude projekt na několik let, bude stát miliony - finance budeme postupně

sbírat
○ zatím vše placeno z peněz WSO (architektonická studie)
○ hledáme další cesty financování ⇒

https://drive.google.com/file/d/1oxZOwgD5NiY7g-Glvr4oH4qL7HpCVlVG/view?usp=sharing
https://www.petice.com/oteveny_dopis_zastupc_kol_proti_drastickym_krtm_ve_kolstvi


⇒ BENEFIČNÍ PLES - Kateřina Bartošová
● Datum: 24.2 2023 - od 17:30
● Místo: Dolní Lhota
● Kapacita omezena: 160 lístků
● Program: večeře, tanec, kapela, tombola…
● Součástí plesu: oslava 10 let Waldorfu Poruba - budeme zvát i významné alumni a další

hosty, kteří kampus pomáhali spoluutvářet
● Smysl: získat peníze na financování zahrady - veškerý výnos půjde na tento projekt
● Organizuje pracovní skupina vedená K. Bartošovou a L. Grochalem - v případě, že se budou

chtít aktivně zapojit další rodiče, ať je kontaktují

Aktuální témata k řešení

Ze strany školy:
● nový vchod do budovy - architektonická studie i návrh hotový -nyní je třeba sehnat finance a

začít realizaci
● pokračování v revitalizaci budovy školy - potřeba tlaku na zřizovatele (město)
● zvelebení a odhlučnění jídelny
● Jiné:

Ze strany rodičů:
● přednášky o Waldorfské pedagogice a filosofii pro budoucí i současné rodiče + propojení

napříč kampusem (MŠ - ZŠ - SŠ)
● žádost o odkrytí strategie podoby kampusu v horizontu dalších 5 - 10 let - přizvání WSO a

rodičů k stanovování dílčích praktických kroků vedoucích k společnému cíli (tj. realizaci
vize)

● Doplnění zápisu týkajícího se waldorfských tříd MŠ Větrná. Od minulého šk. roku se školka
musela vypořádat s nedostatkem pedagogů z důvodu odchodu paní učitelky z třídy Sluníčka
na mateřskou dovolenou. Nově nastoupila do třídy paní učitelka Denisa. Školka pořádá akce
pro rodiče a chystá společné kafíčko před Vánoci pro sdílení mezi pedagogy a rodiči. WSO
bude dále společně s rodiči a pedagogy MŠ a ZŠ pracovat na větším propojení. Původní
informace v zápise byly smazány, jelikož se nejednalo o oficiální diskuzi na setkání a
nereprezentovaly skutečnou situaci v MŠ.

● Stravování - někteří rodiče nespokojeni s kvalitou jídel
○ ustanovena pracovní skupina JÍDELNA
○ vedoucí skupiny: Petra Lehká a Kateřina Kulová
○ dosavadní podniknuté kroky:

■ kuchařky prošly školením na zdravou stravu, kvalita se v posledních letech
výrazně zlepšila

■ Plán: nákup termonádob na uchování teploty pokrmů, salátového baru
○ Proč vaří jídelna pro další 3 subjekty?

■ Pro školu je to nejvýznamnější zdroj příjmů, z nichž je hrazen provoz školy



● Kolárna - rodiče chtějí bezpečný prostor pro kola, odrážedla… jak na ZŠ, tak MŠ…
○ Na ZŠ je cyklobox u hlavního vchodu - klíče na vrátnici. Využívají zatím 2 lidé…
○ Jaká je tedy reálná potřeba??

Závěr
● Máme chuť se scházet
● Znovu se sejdeme před plesem, tedy někdy začátkem února 2024
● Vedení škol a pedagogický sbor má v mezičase přijít s konkrétními návrhy, jak zařídit, aby

spolupráce WSO a škol dávala smysl (všem - tedy MŠ, ZŠ, SŠ).
○ WSO a rodiče chtějí pomáhat, potřebuje ale vědět, s čím a jak⇒

VÝZVA PRO VEDENÍ ŠKOL A PEDAGOGY :
⇒ CO SE MÁ DÍT, NA ČEM MÁME PRACOVAT, aby to pro všechny bylo přínosné a maximálně
jsme

využili potenciál naší spolupráce. A to jak na setkáních, tak následně během roku.


